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ناهنجاريهاي اجتماعي با پنهانكاري حل نميشود

رئيس مجلس شوراي اسلامي ديروز در مراسم افتتاح بيستمين نمايشگاه مطبوعات و خبرگزاريها، نقش رسانهها را در

جلوگيري از وقاحتهايي همچون اسيدپاشيها و تجاوز به عنف مؤثر دانست.

رئيس مجلس شوراي اسلامي در مراسم گشايش نمايشگاه مطبوعات:
ناهنجاريهاي اجتماعي با پنهانكاري حل نميشود

رسانهها، نقش مؤثري در جلوگيري از وقاحتهايي همچون اسيدپاشي دارند

را در رئيس مجلس شوراي اسلامي ديروز در مراسم افتتاح بيستمين نمايشگاه مطبوعات و خبرگزاريها، نقش رسانهها 
جلوگيري از وقاحتهايي همچون اسيدپاشيها و تجاوز به عنف مؤثر دانست.

به گزارش خبرنگار ما، دكتر علي لاريجاني، با حضور در اين مراسم گفت: «بخشي از مشكلات در كشور ما مربوط به امنيت
اجتماعي است. به محض اينكه مذاكرات هستهاي آغاز ميشود، همه تيترهاي روزنامهها روي مذاكرات هستهاي متمركز
ميشود در حالي كه مردم براي مسائل مربوط به امنيت اجتماعي اهميت بيشتري قائل هستند و بهتر است اين مسأله توسط

رسانهها كالبد شكافي شود».

وي در اينباره افزود: « صدا و سيما هم بايد به اين قبيل مسائل كه براي مردم ملموس است بپردازد. ما بايد از رسانهها
استفاده كنيم تا بتوانيم مانع وقاحتهايي همچون اسيدپاشيها در اصفهان و تجاوز به عنف و غيره شويم. اين مسائل چيزي

نيست كه اگر آن را مخفي كنيم مشكلي حل شود».

رئيس قوه مقننه در بخش ديگري از صحبتهاي خود به مسائل اقتصادي كشور اشاره كرد و گفت: « شرايط فعلي ما نشان
ميدهد كه وضعيت اقتصادي كشور از وجوه مختلف دچار بيماري است. هنوز رونق اقتصادي رخ نداده و اگر اين اتفاق رخ

ندهد نميشود مشكلات ديگري همچون بيكاري و غيره را حل كرد».

وي افزود: « اگر در رسانهها به مسأله اقتصاد به اندازه كافي پرداخته شود، ذهن جامعه هم بيشتر بر اين مسأله تمركز ميكند.
در واقع شاخههاي ذهني جامعه بايد به موضوع اقتصاد و رونق آن معطوف شود تا اقتصاد كشور شكوفا شود. شرايط بايد براي
كارآفريني فراهم شود. هرجايي برويد ميگويند بچههاي ما بيكار هستند. شما مي دانيد كه ما چقدر نيروي مازاد داريم. پس

بايد به سمت توليد بيشتر برويم».

دكتر علي لاريجاني با اشاره به شعار نمايشگاه امسال «رسانه، آزادي مسئولانه» نيز گفت: «اميدوارم اين شعار محقق شود و
اميدوارم راهي باشد تا از كار و انديشه شما اصحاب رسانه استفاده دقيقتري بشود. براساس شرايطي كه در دنياي امروز وجود
دارد ميفهميم كه بدون رسانههاي مسئول، حيات اجتماعي دچار مشكل ميشود. زندگي مردم با رسانهها عجين است. رسانهها

امري تفنني نيستند. كار شما براي پايداري اجتماعي يك ركن مهم است و عملاً به پايداري اجتماع خود مدد ميرسانيد».

رئيس مجلس شوراي اسلامي در ادامه گفت: « تبليغات امر مهمي است كه قانون مدوني درباره آن نداريم. در واقع بخش
تبليغات بخش مهمي است كه ميتواند به رسانهها كمك كند تا بتوانند روي پاي خود بايستند و به اين طريق رسانهها

ميتوانند به لحاظ گردش مالي از آرامش برخوردار شوند.

وي افزود: «هيچ ترديدي نيست كه هرچه در كشور آزادي انديشه وجود داشته باشد، رسانهها ميتوانند قوت بگيرند و حضور
جديتري در زندگي افراد داشته باشند.

اگر خود اهالي رسانه مسئولانه از اين آزادي استفاده كنند بهتر از آن است كه بخواهيم اين حضور را قاعدهمند كنيم اين حُسن
يك جامعه نيست كه مرزبنديها سخت باشد. بنابراين شعاري كه براي اين نمايشگاه انتخاب كرديد، شعار بسيار پسنديدهاي

است و به اين معنا است كه مسئوليت را به خود رسانهها واگذار كنيم تا خودشان مصالح خود را تشخيص دهند.

دكتر لاريجاني در بخش ديگري از صحبتهاي خود به مسأله هستهاي اشاره كرد و گفت: « به نظر من راهي كه دولت در
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مذاكرات با 1+5 دنبال ميكند، بسيار عاقلانه است. آنها مقداري در اين مذاكرات پيشرفت كردهاند وحالا فرصت خوبي است
تا اين مسائل حل شود. اميدوارم افراد خبرهاي كه در وزارت امورخارجه حضور دارند بتوانند اين بحث را به نتيجه برسانند».

وي با تأكيد بر اين كه ايران به كشورهايي همچون عراق و سوريه كمك كرده است گفت: «اين كمكها بر خلاف ادعاي
همسايگان به دليل تشيع يا علوي بودن نيست. مسأله ما اين است كه باب نشود تا عدهاي بر سر دولتها بريزند و هرچه
دلشان ميخواهد انجام دهند. ما اين موضوع را دستاورد بسيار زشتي براي كشورهاي منطقه ميدانيم. عدهاي كه ادعا
ميكردند ميخواهيم در سوريه دموكراسي برقرار كنيم، با ايجاد جنگ داخلي در عراق دروغشان آشكار شد. در عراق دموكراسي
وجود داشت اما آنها دست به فتنهانگيزي زدند و اكنون بعد از خساراتي كه به اين دو كشور وارد شده متوجه شدند كه اشتباه
كردند. لازم است كمكهايي كه به اين گروهكهاي تروريستي از سوي برخي كشورها ميشود، قطع شود». دكتر علي لاريجاني،
رئيس مجلس شوراي اسلامي در پايان صحبتهاي خود با اشاره به شكايتهايي كه خصوصاً در روز خبرنگار از جانب خبرنگاران
ميشنود خطاب به وزير ارشاد گفت: «وضعيت معيشتي خبرنگاران پايداري ندارد و متأسفانه وضعيت باثباتي در اين شغل
نيست و همين مسأله آرامش فكري آنان را برهم ميزند. از آنجايي كه حل اين معضلات بار مالي دارد، از دولت و وزير ارشاد
خواهش ميكنم تا لايحهاي را به مجلس ارائه كنند تا ما هم آن را به تصويب برسانيم تا اين اضطراب و نگراني اهالي مطبوعات

و رسانه برطرف شود.

دكتر علي جنتي، وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي نيز باحضور در مراسم افتتاحيه بيستمين نمايشگاه مطبوعات و خبرگزاريها
گفت: «ما هنوز در فضاي عطرآگين و تأسفبار عاشوراي حسيني هستيم كه اين ايام را به همه شما تسليت عرض ميكنم.

افتخار همه ملت ايران آن است كه خود را پيرو مكتب اباعبدالله الحسين(ع) ميدانيم كه به بشريت درس آزادگي آموخت.»

وي افزود: «آزادگي در ذات بشر است و هر انسان غيرتمندي آمادگي دارد كه براي كسب آزادي جان خود را هم فدا كند. چه
بسيار افرادي كه براي رهايي از ظلم و ستم قيام كردند و چه بسيار جانهايي كه از دست رفت. آزادي مسئولانه شعاري است كه
براي اين نمايشگاه انتخاب شده است و آزادي را در چارچوب قوانين توصيف ميكند. آزادي مسئولانه مطبوعات به معناي

استقلال در تصميمگيري بدون قيد و بندهاي جناحي است.»

وزير ارشاد گفت: «آزادي مسئولانه به معناي ارائه اخبار با پرهيز از دروغ و بزرگنمايي و كوچكنماييها است. دولت و نظام
جمهوري اسلامي ايران به آزادي رسانهها در چهارچوب قانون عميقاً اعتقاد دارد و دولت تدبير و اميد هم تلاش ميكند تا به اين
اصل جامه عمل بپوشاند. زماني كه رسانهها براي نمايشگاه خود اين نام را انتخاب ميكنند به اين معناست كه به دنبال
افزايش فضاي آزادي هستند اما نه آزادي بيقيد و شرط. آزادي مسئولانه به اين معنا نيست كه رسانهها ميتوانند هر خلافي را

مرتكب شوند و در حد پياده نظام برخي جناحهاي سياسي خود را تنزل دهند.»

وي افزود: « تدوين يك سلسله ضوابط اخلاقي ميتواند مسئوليتهاي حرفهاي و رابطه روزنامهنگاران را با مديران مسئول
نشريات بهبود ببخشد. گمگشته امروز ما اخلاق حرفهاي است. رعايت الگوهاي اخلاقي از اولويتهاي اصلي رسانههاست كه
گاهي مورد بيتوجهي قرار ميگيرد. رسانه به تعبير امام(ره) يك دانشگاه است. اگر رسانهاي آشكارا دروغ بگويد يا تهمت بزند،

قطعاً نميتوان گفت آن رسانه از اخلاق حرفهاي بهرهمند است».

علي جنتي در پايان صحبتهاي خود افزود: «دولت بايد خودش از رسانهداري اجتناب كند. امروز ما شاهد انتشار نشرياتي
دولتي هستيم كه بايد كارشان به تدريج به بخش خصوصي سپرده شود».

دكتر حسين انتظامي، معاون مطبوعاتي وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي نيز در اين مراسم گفت: «بيستمين نمايشگاه مطبوعات
امروز با حضور 560 غرفه از رسانهها و كسب و كار مرتبط كار خود را شروع ميكند و تا جمعه ادامه خواهد داشت».

وي افزود: «امسال حوزه كسب و كار مرتبط به نمايشگاه اضافه شده است كه شامل بخشهايي همچون توزيع، فنآوري
اطلاعات، توليد محتوا، مقولات فني و غيره ميشود. همچنين در تقسيمبندي امسال تغييري رخ داد كه عمدتاً بر اساس
موضوعات است. اميدوارم اين نمايشگاه بتواند به تعالي و توسعه همه رسانهها كمك كند». در پايان اين مراسم دكتر علي
لاريجاني و دكتر علي جنتي به بازديد از نمايشگاه مطبوعات پرداختند از جمله از غرفه روزنامه اطلاعات كه برخي از اشياء و لوازم

ارائه شده در موزه روزنامه اطلاعات نيز در آن ديده ميشد ديدن كردند.

روزنامه اطلاعات در بيستمين نمايشگاه مطبوعات و خبرگزاريها بخشي از موزه خود را شامل دستگاه راديو تايپ، راديو آنالوگ،
دستگاه راديوفتو، ماكت سربي روزنامه و ضبط ريل (ضبط كننده نوار ويدئو) و يك دوچرخه متعلق به پخشكنندگان روزنامه

اطلاعات در سال 1319 را به نمايش گذاشته است.
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